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Folketingets Lovsekretariat 

Medlem af Folketinget Magnus Heunicke (S) har d. 10. november 2017 stillet følgende 
spørgsmål nr. S 200 til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 200: 

Hvilke kommuner skal sætte deres kommuneskat ned efter ministe-
rens mening, jf. ministerens udtalelser til Berlingske den 2. novem-
ber 2017?  

Svar: 

Jeg kan konstatere, at den gennemsnitlige, kommunale skatteprocent kun ser ud til at 
bevæge sig opad eller i bedste fald ligge stille. Det kan undre, når vi samtidig kan se, 
at den kommunale likviditet stiger, og at kommunerne efter nogle år med overforbrug 
bruger færre penge. Det er jo fordi, de heldigvis har fået bedre styr på deres service-
udgifter og effektiviseret opgaveløsningen.  
 
Så samlet set er der rum til at sætte kommuneskatten ned. Jeg ser det ikke som min 
opgave at udpege enkeltkommuner. Jeg vil i stedet opfordre til, at borgere og kommu-
nalpolitikere sætter på dagsordenen, hvad der er et rimeligt skatteniveau i deres 
kommune. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
Simon Emil Ammitzbøll-Bille 
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